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Protokół  Nr  29/2022 

 

ze wspólnego posiedzenia  

Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych  

odbytego w dniu 22 lutego 2022 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

(nieobecni: Piotr Robaczyński).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, budownictwa i planowania 

przestrzennego – Adam Wierzbicki, 

Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli – Mariusz Ossowski. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

4. Gospodarka nieruchomościami na terenie Gminy – stan i perspektywy. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok, 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-2029, 

3) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli przez    

    likwidację Szkoły Filialnej w Bułakowie. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 

 

Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

 (nieobecni: Donata Drukarczyk, Piotr Robaczyński), co pozwala podejmować prawomocne 

decyzje. 

 

Przewodniczący obrad odczytał porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

4. Gospodarka nieruchomościami na terenie Gminy – stan i perspektywy. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 



 2 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok, 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-2029, 

3) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli przez    

    likwidację Szkoły Filialnej w Bułakowie. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny) 

(nieobecni: Donata Drukarczyk, Piotr Robaczyński). 

 

Ad 3. Sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

Komisje zapoznały się ze sprawozdaniami z działalności za 2021 rok (załącznik nr 2). 

Uwag nie zgłoszono. 

 

O godzinie 12:07 na posiedzenie dotarła radna Donata Drukarczyk – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczą: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny) 

 (nieobecny: Piotr Robaczyński). 

 

Ad 4. Gospodarka nieruchomościami na terenie Gminy – stan i perspektywy. 

Informacje na temat gospodarki nieruchomościami na terenie gminy w zakresie 

gruntów gminnych przedstawiła referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki 

gruntami Martyna Eliasz jak stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Następnie informacje o zasobach mieszkaniowych i innych obiektach stanowiących 

własność gminy przedstawił inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, 

budownictwa i planowania przestrzennego Adam Wierzbicki jak stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

Ad 5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz Piotr 

Curyk. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok. Projekt 

uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-2029, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na 

lata 2022-2029. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli przez 

likwidację Szkoły Filialnej w Bułakowie, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący” (Grażyna 

Naglak) - (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 6. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszowski oznajmił, że jest propozycja, aby 

zrobić zbiórkę pieniędzy dla poszkodowanych podczas trąby powietrznej w gminie Dobrzyca. 

Poinformował, że zbiórka odbędzie się w dniu odbywania się sesji 24 lutego br. i pieniądze 

zostaną wpłacone na konto urzędu w Dobrzycy, które jest podane do wpłat na ten cel. 

Wszyscy obecni radni wyrazili zgodę na przeprowadzenie zbiórki. 

 

Burmistrz poinformował komisje, że zaprosił na posiedzenie dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli Mariusza Ossowskiego, ponieważ dyrektor złożył 

wniosek z prośbą o pomoc finansową. Pomoc finansowa miałaby zostać udzielona w formie 

dotacji celowej z przeznaczeniem na wkład własny do projektu dotowanego przez Urząd 

Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu pt. „Kulisy kultury”, w którym 

złożony przez dom kultury wniosek uzyskał wstępną akceptację na realizację zadań 

polegających na montażu paneli fotowoltaicznych na budynku M-GOK w Pogorzeli oraz 

wymianę trzech rozdzielni elektrycznych. Łączny koszt projektu na 100.000 zł może uzyskać 

wsparcie na kwotę 50.000 zł, czyli połowę, dlatego dyrektor poprosił o wsparcie finansowe  

w wysokości 50.000 zł umożliwiające zrealizowanie projektu, który w dłuższej perspektywie 

przyczyni się do ograniczenia kosztów związanych z zakupem energii elektrycznej 

wykorzystywanej w budynku M-GOK. Burmistrz oznajmił, że na razie nie jest to 

zaplanowane i ujęte w budżecie, gdyby jednak komisje były przychylne to przy podziale 

nadwyżki budżetowej te pieniądze można przeznaczyć na ten cel i jeśli radni wyrażą zgodę to 

wówczas będzie mógł odpisać dyrektorowi, że takie środki przewiduje się przekazać domowi 

kultury na realizację ww. projektu. 

Po przeprowadzonej dyskusji z dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Pogorzeli Mariuszem Ossowskim, komisje wyraziły pozytywną opinię na temat 

ewentualnego późniejszego przekazania gminnych środków finansowych w kwocie 50.000 zł 

na dofinansowanie realizacji projektu w postaci montażu paneli fotowoltaicznych na budynku 

domu kultury w Pogorzeli i wymianę trzech rozdzielni elektrycznych. 
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W dalszej części posiedzenia Burmistrz poinformował o następujących sprawach: 

- Gmina Pogorzela przystępuje po raz kolejny do Gostyńskiej Grupy Zakupowej Energii 

Elektrycznej, która zorganizuje przetarg na zakup energii dla wszystkich członków grupy,  

w której znajdują się gminy Pogorzela, Pępowo, Gostyń, Piaski, Koźmin Wlkp., 

Międzygminny Związek Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich. Dzięki temu, że 

gmina już wcześniej znalazła się w takiej grupie na dziś cena prądu nie wzrosła. Ma zostać 

podpisana kolejna umowa w przyszłym roku, kwestia czy będzie to umowa na rok czy dwa 

lata. Będzie to obejmowało wszystkie jednostki organizacyjne gminy, urząd, oświetlenie 

uliczne również. 

- Do końca lutego br. można składać wnioski w urzędzie na odbiór azbestu z posesji. 

- Na ukończeniu jest budowa elektrowni fotowoltaicznej przy drodze z Pogorzeli do Borku na 

gruncie gminnym, moc tej elektrowni będzie wynosiła 1 megawat, jej powierzchnia to 1,22 

ha, dzierżawa płacona do gminy to 18.000 zł, do tego dojdą wpływy za podatek od 

elektrowni. 

- Trzy wiatraki przywiezione przyszykowane są do montażu, czekają na odpowiednia pogodę, 

ponieważ przy obecnych warunkach wietrznych istnieje za duże ryzyko, aby składać je na tak 

dużej wysokości.  

- Gmina złożyła wnioski do „Polskiego Ładu” na przebudowę dróg gminnych. 

 

Radna Hanna Wojciechowska zgłosiła potrzebę załatania dziur na drodze na Stawy, 

oznajmiła, że mieszkańcy zgłaszają, że są tam duże dziury. 

Burmistrz odpowiedział, że właśnie trwają prace naprawcze dróg gminnych i tam 

również dziury zostaną załatane. 

 

Dalej Burmistrz przekazał następujące informacje: 

- Jeden złożony wniosek do „Polskiego Ładu” obejmuje sześć ulic miejskich i sześć dróg we 

wioskach gminy Pogorzela o łącznej długości prawie 6 km na kwotę 3.343.000 zł, są to 

następujące drogi: z Gumienic do Dobrej Pomocy, do Józefowa Ochelskiego, w Ochli, w 

Kromolicach, Małgów Stawy, w Kaczejgórce, w Pogorzeli ulice Glinki, Sienkiewicza, 

Słoneczna, Konopnickiej, Spółdzielcza i Dworzec. 

- Drugi złożony wniosek dotyczy dróg, które są już asfaltowe, ale nie są w najlepszym stanie: 

w Kromolicach, w Bułakowie, w Kaczejgórce, Wziąchów Paradów, ul. Wałowa, Plac 

Powstańców Wlkp., Borecka, Glinki, Koźmińska, Rynek. Kosztorys wyniósł 6.355.000 zł. 

- Gmina ma w planach złożyć jeszcze dwa wnioski jako gmina popegeerowska na 

przebudowę ul. Ogrodowej i ul. Gostyńskiej w imieniu powiatu.  

- Gmina otrzymała wyróżnienie w konkursie fotograficznym pn. #funduszeUE bliżej Ciebie!, 

który ogłosił Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu, gmina 

otrzymała dyplom i statuetkę, celem konkursu była promocja projektów unijnych, 

zrealizowanych przy wsparciu Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 

lata 2014-2020, zdjęcia w kategorii „lider innowacji” zgłosiła Pani Karolina Antkowiak - 

nauczyciel Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli, zgłoszony projekt 

to „Zawodowcy w Pogorzeli”, którego beneficjentem była gmina Pogorzela. Kwota 

dofinansowania wyniosła prawie 300.000 zł. Również uczennica Szkoły Podstawowej 

w Pogorzeli została laureatką wojewódzkiego konkursu plastyczno-fotograficznego NASZE-

WIELKOPOLSKIE. Zadanie uczestników polegało na wykonaniu zdjęć lub pracy plastycznej 

prezentującej artystyczne ujęcie dowolnej inwestycji współfinansowanej ze środków 

Samorządu Województwa Wielkopolskiego. Uczennica SP w Pogorzeli zaprezentowała na 

fotografiach oazę zieleni im. Stefana Żeromskiego, czyli skwer, którego rewitalizację 

sfinansowano ze środków programu ,,Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski’’. 
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- Od marca br. będą obowiązywać nowe stawki za odbiór odpadów komunalnych, stawki 

wyniosą 30 zł dla tych, co nie oddają bioodpadów, ponieważ mają kompostowniki i 33 zł dla 

tych, którzy oddają bioodpady. 

- Zmieniają się stawki za wodę i odbiór ścieków, które miały wejść już w lipcu ubiegłego 

roku, ale Wody Polskie przez kilka miesięcy blokowały podwyżkę, dopiero teraz wyraziły 

zgodę, stawka za wodę to 3,82 zł, stawka za odbiór ścieków 6,90 zł, dopłata z gmin to 1,50 zł 

do kubika ścieków, stawki weszły od 18 lutego br. i będą obowiązywać do 17 lutego 2023 r. 

- Można się starać o świadczenie ratownicze dla członków OSP - jeżeli strażak przez 25 lat 

brał udział w akcjach ratunkowych może dostać do emerytury dodatek w wysokości 200 zł, 

należy jednak udowodnić, że przez 25 lat przynajmniej raz w roku uczestniczyło się w akcji 

ratunkowej. Musi to potwierdzić trzech świadków, w tym jedna osoba zaufania publicznego, 

czyli np. radny, sołtys, pracownik samorządowy. Będzie to weryfikowane i zatwierdzane 

przez Komendanta Powiatowego. Druki można pobrać w urzędzie. 

 

Ad 7. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 13.50 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


